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Offentligt referat  
Studienævn: Studienævn for Informations- og Kommunikationsstudier  
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Sted: Microsoft Teams  
   
 

Til stede: Ona Orlovaite 
Marianne Ankjær Anne Gadeberg 
Robb Mitchell Lene Dreisig Sørensen 
Margrethe Hansen Møller Fraværende med afbud: 
Tove Faber Frandsen Bitten Møller Johansen 
Carl-Henrik Nielsen Kausika Sinnarajah 
Cliff Hulsten Marianne Fræhr Thomsen 
Peter Bech Astrup Astrid Sommerlund 
Natasja Elstrøm Nilsson  
Cicilia Kristine Ellegaard Lassen  
Therese Lund Iversen  

 
 

 

1. Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden godkendes 

 

2. Godkendelse af referat 
Referatet er i proces. 
 

3. Meddelelser 

 

 
a) Meddelelser vedr. studieordning 

- Indkaldelse af ændringer til studieordningerne med ikrafttrædelse 1. 
september 2021 

- Afholdelse af eksamener ved vintereksamen 2020/2021 
b) Meddelelser vedr. høringssvar  

- Høringssvar: Anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse på SDU 
c) Meddelelser vedr. SNIKS bevilling - ingen 
d) Meddelelser vedr. ansøgninger - ingen 
e) Meddelelser vedr. opfølgning på kvalitetspolitik 
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- Ændringer i eksamensbestemmelser for mundtlige prøver ved 
vintereksamen 2020/2021 

- Afholdelse af eksamener ved vintereksamen 2020/2021 
f) Øvrige meddelelser 

- Master i It vinder Best Practices in Education Award 2020 
- Aflysning af Cand.it. Case Competition 
- SDU VALG 2020 

Peter og Cliff stiller op til genvalg. Natasja vil også gerne fortsætte som 
studenterrepræsentant (rektoral udpegning er nødvendig). ITPD og BIB 
mangler repræsentanter. Anne følger op på om Bitten og Kausika vil 
fortsætte og får dem til at sprede budskabet blandt deres medstuderende, 
hvis de ikke selv vil genopstille. 

- Orienteringsmøde om BA-projekt blev afholdt d. 5. november 
- Personalenyt 

Anne takkes for sit arbejde i studienævnet og Lene bydes velkommen. 
- Forårets skemaer kan nu findes på mitsdu.dk 

g) De studerende 
h) Andre 

4. Sager til behandling, undervisning 
4.1 Evaluering af hele uddannelser – bilag 
Rapporterne drøftes. Studienævnet er opmærksom på den lave svarprocent på 
webkom (27,78%), ITPD (36,84), Infovid (40%) og IVK (25%). 
 
SDUs analyseenhed vurderer, at vi med små uddannelser og lave svarprocenter bør 
være tydeliglige om svarprocenten, hvis der træffes beslutninger på baggrund af 
dataene. Studienævnet bør derfor fokusere på at øge svarprocenten. 
Studienævnet kan vælge at gentage en undersøgelse, men risikerer, at tidligere 
deltagere ikke svarer, og at vi derfor ikke får et helhedsbillede. 
 
I evalueringerne fremkommer følgende opmærksomhedspunkter: 

- Synliggørelse af, hvorledes kursusevalueringer bruges på uddannelsen 
(Web, Bib, Infovid, IVK) 

- Indflydelse på uddannelsens indhold tilrettelæggelse og studiemiljø (Bib, 
Infovid, IVK) 

- Effektiv og hurtig kommunikation til studerende om ændringer i 
uddannelsesforløb (Infovid, IVK) 

- Bedre studenterrepræsentation i universitetets foreninger, råd, udvalg (Bib, 
Infovid) 

- Klarere kommunikation af kriterier for bedømmelse af eksaminer (Infovid, 
IVK) 

- Mere feedback på arbejdsindsats (Infovid, IVK) 
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- Sammenhæng mellem fag kan være mere hensigtsmæssig (Infovid) 
- Mere passende vejledning og rådgivning i løbet af uddannelsesforløbet 

(Infovid) 
 
SN beslutter at arbejde på at øge svarprocenten ved fremtidige 
uddannelsesevalueringer og vil desuden have fokus på de fremhævede 
opmærksomhedspunkter. 
 

5. Sager til behandling, eksamen 
5.1 Censor- og eksaminatorrapporter – bilag  

- Årsrapport fra Bibliotekskundskab og Informationsvidenskab 2019-20 
- Erhvervskommunikation og – sprog 2018-19 
- Ingeniøruddannelsen/Elektroretning 2020 

 
SN tager rapporterne til efterretning. Medlemmerne mener ikke, de giver 
anledning til yderligere justeringer på uddannelserne. 

  
6. Sager til behandling, studieordninger – ingen   

 
7. Sager til behandling, kvalitetspolitikken 

7.1 Eksternt Ekspertpanel – bilag 
I november 2019 blev der afholdt møde med eksternt ekspertpanel bestående af 
Karsten Pedersen, lektor, Roskilde Universitet; Tine Segel, formand for 
Bibliotekarforbundet; Kjeld Melchiorsen, TV2, Censornæstformand.  
Studienævnet bedes tage referatet til efterretning og komme med forslag til, 
hvordan vi kan implementere anbefalingerne i uddannelserne.  
 
Ekspertpanelets anbefalinger omfatter følgende tiltag: 

- Styrk overgangen fra studie til job ved at 
- øge studerendes kendskab til SMV’er 
- træne de studerende i at sætte ord på egne kompetencer og fortælle 

den gode historie 
- styrke netværksrelationer 

- Styrk markedsføringen ved at 
- bruge de sociale medier 
- inddrage Koldings beliggenhed, miljø og karrieremuligheder 

- Fasthold de studerende ved at 
- lave gode introduktionsforløb med særlig opmærksomhed på 1. 

generationsakademikere 
- fortsætte med at udvikle feedbackkulturen 
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- understøtte netværksdannelse på tværs af uddannelser og med 
eksterne aktører 

 
SN tilslutter sig de anbefalinger ekspertpanelet er kommet med og vil arbejde med 
de konkrete ideer fremadrettet. 
 
7.2 Employabilitet - bliag 
Flere initiativer er igangsat og kommunikeret til de studerende og dimittender, 
blandt andet: 
 

- Virtuel karrieremesse d. 11. november 
Opfølgning på messen følger. 

- MA orienterer: It-vest initiativ, årgang 2.0  
IT-vest gennemfører en spørgeskemaundersøgelse. Data kan bruges til 
fremadrettet at styrke employabilitetsindsatsen for dimittender. 

- Tilbud om information og sparring til vores nyuddannede dimittender  
I øjeblikket sker der meget på employabilitetsområdet. Der er tæt kontakt til 
RIO. Studienævnet holdes løbende opdateret. 

Studienævnet tog disse initiativer til efterretning. 
 
 

8. Andre sager til behandling 
8.1 Forvaltning af handicapområdet - bilag 
Studienævnet har modtaget et hyrdebrev og udmøntningsnotat angående 
uddannelsesinstitutioners forvaltning af handicapområdet. Anne Gadeberg 
orienterer om, hvordan vi fremover vil behandle sager om særlige prøvevilkår: 

- Fremadrettet behandles ansøgninger, så studerende med permanente 
funktionsnedsættelser kun skal søge én gang. De søger altså om særlige 
prøvevilkår for alle eksaminer. Disse sager skal behandles på møder. 

- SN skal sørge for at studerende med funktionsnedsættelse og handicap ikke 
stilles ringere end andre studerende. Det er i den forbindelse vigtigt ikke at 
gå på kompromis med fagligheden. 

- De studerende er efterfølgende selv ansvarlige for at give studieservice 
besked om, hvorvidt de vil gøre brug af dispensationen. 

 
SN anerkender, at den nye procedure kan være en fordel for de studerende, da de 
derved slipper for at søge om særlige prøvevilkår hvert eneste semester. 
Medlemmerne vurderer dog, at der kan blive mange komplekse sager, og de gør sig 
tanker om, hvorvidt lettelsen ved ikke at skulle søge hvert semester overskygges af, 
at de studerende selv skal huske at orientere studieservice om, hvorvidt de vil gøre 
brug af dispensationen. Hvad sker der f.eks. hvis de studerende ikke får givet rettidig 
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besked til studieservice? Anne tager studienævnets bekymring med til drøftelse i 
Odense. 
 
For at opnå en god praksis ifm. behandling af ansøgninger om særlige prøvevilkår 
ser SN gerne, at hyrdebrevet vedlægges som bilag på mødet, når ansøgningerne 
behandles. Derved sikres at proceduren er frisk i erindring. Studienævnssekretæren 
sørger for dette. 
 
8.2 Uddannelsesregnskab  
Marianne Ankjær orienterer om uddannelsesregnskabet 2019. 
 
Uddannelserne under SNIKS bidrager samlet set positivt til universitetets regnskab. 
Individuelt betragtet genererer Infovid dog et underskud. Der er et ønske fra 
instituttets side om at ændre på dette, og Marianne vil i dialog med underviserne 
overveje, hvilke tiltag der kan iværksættes. Hun holder SN orienteret. 
 

9. Merit- og dispensationsansøgninger 
9.1 Ansøgninger til behandling 
Studienævnet behandlede ansøgningerne. 

 
9.2 Sager til endelig behandling 
SN tog formandsafgørelserne til efterretning. 
 

10. Eventuelt 
Studienævnets medlemmer giver udtryk for, at de ønsker en klar udmelding af, 
hvornår studenteransøgningerne gøres tilgængelige i SAGA. Studienævnssekretæren 
angiver fremadrettet det konkrete tidspunkt i informationsmailen med link til SAGA 
og mødebilag. Det aftales, at ansøgningerne skal være tilgængelige 24 timer inden 
mødet eller senest om morgenen på mødedagen. Det vigtigste er, at medlemmerne 
ved besked om det konkrete tidspunkt. 

Hvis der tilføjes hastende sager efter ansøgningerne er gjort tilgængelige, vil 
studienævnets medlemmer få tid til at kigge sagerne igennem på mødet. 
 

 

  


